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Ramon Masferrer > > l ’entrevista

P re s id e n t d e  l’A s s o c ia c iô  d ’a rb re s  d e  N ada l d e  C a ta lu n ya

E n
R a m o n
M a s fe rre r C rous  té  se tan ta  
anys i és, des  de fa  d o tze  
an ys , el P re s id e n t de  
l ’A s s o c ia c iô  d ’A rb re s  de  
N adal de C a ta lu n ya . A q u est 
an y  q u e  ve li a g ra d a r ía  
c e d ir  a q u e s t c à rre c  a un 
a ltre  p erso n a  m és jo ve . Va 
ser el fu n d a d o r de l ’em p re - 
sa Jardinería i Vivers 
Masferrer  de  S ant H ila r i, de  
la qual ja  s ’ha re tirâ t, i que  
ara d ir ig e ix en  la seva f ilia  i 
el seu g en d re .

P o rtaveu > C o m  va 
com ençar a vendre  
arbres de Nadal? 
Ram ón M a s fe rre r>
Quan jo vaig començar 

no veníem arbres sinó que 
eren branques i els jardi- 

ners i la qent de les cases es 
feien els seus arbres de Nadal. 

Jo vaiq començar a les Rambles 
de Barcelona, allá on hi ha ara 
El Liceu. D ’aquí ens en vam anar 
al carrer Lleida, al Mercat de les 
flors i després a Mercabarna 
que és on encara som.

P o rtaveu > A b an s  es venien  
tants d ’avets per les Festes de 
Nadal?
R .M > Jo recordó que allá on 
tenim els vivers amb 400 arbres 
ja en feia prou per tots els 
clients. Ara no en tenim ni per 
començar, la venta s'ha disparat 
molt.

Portaveu> A quina edat va 
com ençar a ded icar-se  ais  
vivers?
R .M .>S / no recordo malament 
vaiq començar ais 35 anys, però 
no vaiq començar a cultivar 
arbres fins ais 50 anys.

P ortaveu> com eren abans  
els mercats de les flors?  
R .M .>  Dones molt diferents 
d ’ara.Un deis fets que recordo 
més és que hi havien els gita
nos, amb els quals sempre tení- 
em problèmes. Però ara ja no es 
pot comparar amb aquells 
temps perqué tot aquest mercat 
s ’ha anat régulant.

Portaveu> Quina ha estât la 
feina que li ha agradat més fer 
am b P lantes i V ivers  
M asferrer?
R .M .>  Dones jo  I una altra 
empresa, de la que som molt 
amics, vam posar la gespa al

camp de l ’Espanyol, a Sarrià, i 
aixà em va fer molta il-lusiô per- 
què jo soc d ’aquest equip.

Portaveu>Q uè en pensa dels 
arbres artificials?
R .M .>  Do nos jo crec que son 
un atemptat contra la natura. A 
més, la plantaciô d ’arbres fa 
que es creïn molts llocs de tre- 
ball. També tenen altres avantat- 
ges, per exemple el fet que fan 
de tallafocs en cas d ’incendis. 
La comercialitzaciô d ’avets ben 
feta no ha de ser un problema 
pels écologistes.
També cal remarcar que 
aquests arbres artificials prove- 
nen de fora de Catalunya.

Portaveu>Q uin conseil dona- 
ria els lectors per cuidar els 
seus avets?
R.M. > Que els reguin molt i que 
els posin on hi ha Hum

Sandra Torras.
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